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Zápis z 27. zasedání Národní koordinační skupiny 

pro digitální vysílání v ČR ze dne 24. 3. 2009 
doba konání: 15:00 - 17:00 hod. na MV v budově Centrotexu 

 
Přítomní členové a hlasující alternáti: 

Ing. Zdeněk Duspiva, předseda NKS,národní koordinátor pro digitální vysílání v ČR 
Ing. Zdeněk Musil, CSc., člen NKS za MŽP 
Václav Žák, člen NKS za RRTV 
JUDr. Jan Fučík, člen NKS za MK 
Ing. Pavel Kalina, alternát NKS za MF 
Ing. Jana Konopiská, alternát NKS za ÚOHS 
Mgr. Martin Žárský, alternát NKS za MPSV 

 
Přítomní alternáti bez hlasovacího práva: 

Mgr. Luděk Schneider, alternát za MK  
 
Organizační výbor NKS: 

Denisa Hrabáková, vedoucí OV NKS 
 
Zasedání řídil předseda NKS a národní koordinátor Ing. Zdeněk Duspiva a 
podle programu byly projednány tyto body: 
 

1. Zahájení 
 
 
2. Aktuální informace, průběh a další kroky v informační kampani 

Předseda NKS informoval o: 
 programu 27. zasedání NKS, 
 skončilo meziresortní připomínkové řízení materiálu do vlády – rozpočet 

účtu ČT, převážně šlo o legislativně technické připomínky 
 po vypořádání připomínek bude pro info materiál rozeslán všem členům 

NKS ve finálním znění, 
 informační kampaň – promo, inzeráty a reklamní část se rozběhla (letáky, 

banery, materiály),atd. 
 kampaň graduje – příští týden bude druhá vlna Diginovin – bude rozesíláno 

druhé číslo do všech domácností v Praze a části Středočeského kraje dle 
územního rozsahu vypínané oblasti. Dílčí potíže s nedostatečným plněním 
podmínek smlouvy s dodavatelem, kterým je přímo nebo jako 
subdodavatel Česká pošta, je řešeno standardně v souladu se smluvními 
podmínkami i intervencemi u zodpovědných osob před další vlnou. 

 probíhají informativní semináře ke kampani (i přes rozšířenou propagaci se 
zúčastňuje relativně málo lidí – potvrzuje to mj. i dosavadní informace z 
průzkumů, že informací je dostatek a občané mají již většinou přechod na 
digitální signál vyřešený nebo potíže řeší přes infolinku či u prodejců), 

 další projekty v kampani: uvažujeme: promo aktivity v centru Prahy a další 
doplňkové projekty a podpora technických seminářů v dalších regionech, 
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 příprava společné tiskové konference za NKS a státní správu spolu 
s Radiokomunikacemi, ČT? NOVA TV a PRIMA TV cca týden před 
ukončením analogu v Praze, 

 v kampani se dále intenzivně soustředíme na řešení problematiky STA , ČT 
připravila a další videoklipy do svého vysílání i pro potřeby NKS , webu a 
dalších infoprojektů, 

 další nabídka Digikoalice – participace na konferenci Digimédia 2009 
v červnu (pořadatel AČRA - žádají o spoluorganizaci této akce ve výši 500 
tisíc Kč). Problematika smluvní formy této participace, 
Závěr:  a) nutno definovat jasný přínos pro digitalizaci a NKS.  

b) připravíme plán konferencí a seminářů s potencionální 
spoluúčastí a přínosy pro kampaň 

 pokračují školení koordinátorů v rámci technické asistence zdravotně a 
tělesně postiženým spoluobčanů i pro další specifické skupiny obyvatel 
budou proškoleny (pro NKS připravíme ke schválení strukturu specifických 
dílčích zakázek – např. speciální weby pro slabozraké, fyzická asistence 
apod.), 

 setkání s Asociací poskytovatelů zdravotních ústavů v ČR – zkompletovány 
dotazníky a vybrána firma KREA – anténáři – pro revizi a technické 
poradenství příslušným zařízením - projdou veškerá tato zařízení – a 
navrhnou jednotlivá řešení asistence a realizaci technické pomoci jako 
podklad pro podrobný rozpočet na realizaci této části kampaně. 
Mechanismus čerpání dotací na cca 1700 zařízení – řeší se ve spolupráci 
s ČT - Možnosti:  
a) jednotlivého uzavírání smluv přes NKS s ČT 
b) paušální finanční objemy pro jednotlivé nebo skupinu zařízení  

 Platba až po provedení. 
 Připravit jednoduchou smlouvu – šablonu. 

Diskuze:  
– MPO navrhuje uzavírání jednotlivých smluv s ČT. 
– Z. Duspiva podrobně upozorňuje na technické problémy. 
– M.Žárský – preferuji jednoduchý způsob – vyjádření částečné 

refundace založené na poměrovém algoritmu – nutná inventarizace 
prací a požadavků. Přirozená participace sociálních zařízení (klienti a 
pacienti finančně participují na zajištění sledování TV (STA apod.) – 
proto by tato zařízení neměla „vydírat“ státní správu, že klienti 
nemohou sledovat TV). 

Závěr: Diskuze nad mechanismem řešení na dalším zasedání spolu 
s podklady. 

 
Problematika podpory pořízení mobilních gap-fillerů pro jednotlivé oblasti – po 
dohodě řešena standardně v rámci Telekomunikačního účtu ČTÚ. V tomto 
smyslu vedena jednání s operátory. 

 
3. Mimořádná zpráva NKS pro vládu („Vypnutí zemského analogového 

televizního vysílání v území oblasti Praha město 30. dubna 2009“) 
 Odeslán dopis na premiéra se standardní žádostí o výjimku a 

nekonání meziresortního připomínkového řízení – informační charakter 



 3

materiálu. Pro kompletaci bude Zpráva doplněna o výsledky průzkumu.  za 
územní oblast Praha. Předložen návrh celého textu a podrobná diskuze 
k němu. 

 
Hlasování NKS – schválení Mimořádné zprávy 
Počet přítomných hlasujících členů NKS - 8 
PRO – 8 
PROTI – 0 
ZDRŽELO - 0 
 
Usnesení: Národní koordinační skupina pro digitální vysílání v České republice 
a) schvaluje mimořádnou zprávu NKS pro vládu ČR - „Vypnutí zemského 

analogového televizního vysílání v území oblasti Praha město 30. dubna 
2009“. 

b) NKS doplní a upraví text ve smyslu diskuze a legislativně technických 
připomínek do finální podoby, který rozešle členům NKS. 

 
 

4. Legislativa 
 Novela ZEK a novela vysílacího zákonu k digitálnímu rozhlasu – diskuze 

o společné strategii a postupu při projednávání v PSP. 
 Audiovizuální směrnice 
 Příprava pracovní koncepce digitalizace rozhlasu – diskuze. Do příštího 

zasedání připraví V.Žák základní podklady. 
 
 
5. Různé  

 Za 14 dní proběhne ISSS 2009 v Hradci Králové se samostatnou částí 
k digitálnímu vysílání – projekt NKS 

 Za týden bude konference Digizone – Kulatý stůl na základě rozhodnutí 
organizátorů bez přímé účasti NKS v panelech. 

 Proběhlo druhé kolo semináře ČTÚ k digitální dividendě  
 Problematika hospodářské soutěže v rámci digitálního vysílání ad. 

 
 
Další jednání NKS bude svoláno dle aktuálního vývoje. 

 
 

Zapsala: Denisa Hrabáková                                Schválil: Ing. Zdeněk Duspiva, v.r. 
             vedoucí OV NKS            předseda NKS 

 


